
 

 

 

Folketingets Epidemiudvalg har den 4. januar 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 97 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Lars Boje Mathiesen (NB). 

 

Spørgsmål nr. 97:  

”Da antallet af intensiv patienter med corona er begrænset til ca. 70 personer, hvad 

er så årsagen til, at man ikke screener dette begrænsede antal indlagte, da det vel 

sundhedsmæssigt er relevant at vide, hvilken variant de er smittet ved?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen har ministeriet indhentet følgende bidrag fra Statens Serum 

Institut:  

 

”De kliniske mikrobiologiske afdelinger har oplyst til SSI, at indlagte patienter priorite-

res til variant-PCR eller sekventering, alternativt sendes prøver til SSI, og der er et lø-

bende samarbejde mellem KMA’erne og SSI for at sikre at både variant-PCR og se-

kventeringsdata kan indberettes og indarbejdes i de øvrige overvågningsdata.”    
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